
 

 
 

 

Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 

Dato: Mandag den 8. april 2024 
Tidspunkt: Kl. 19.00 – 21.30 
Mødeleder:  
 
 
 

Deltagere: Charlotte Fyhn Milland, Frederik Lynge Vognsen, Linda Askjær Madsen, 
Susanne Østbjerg Kargo, Annemette Hansen, Gitte Poder, elevrepræsentanter og 
Torben Precht Jensen. 
Fraværende: Malene Emborg Andersen, Michelle Holm Lorentsen, Søren Skøtt 
 

Dagsorden  
Orientering (O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

  

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden (B) 
 

Godkendt 

2. Godkendelse af referat (B) 
 

Godkendt 

3. Nyt fra formand (O) 
 

Intet 

4. Nyt fra elevrådet (O) 
 

- Der har ikke været afholdt elevrådsmøde siden sidste bestyrelsesmøde. 
- Elevrådsrepræsentanter fortæller at klasser i overbygningen har evalueret 

skolefesten. Tilbagemeldinger herfra tages med til elevrådsmøde. 
-  

5. Nyt fra skolen (O) 
 

• Skolestartere er begyndt i SFO 1. april. Der er 19 børn i den nye klasse. 

• Orientering fra skoleleder om regeringsaftale om folkeskolen: 
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-faktaark-
over-ikrafttraedelse-af-de-forskellige-initiativer.pdf 

• Team 3 har evalueret skolefest. En god oplevelse for eleverne at de selv 
stod for underholdningen i år.  
 

6. Indsats i forhold til sprogbrug i skolen (D) 
På Vorbasse Skole har vi i Normer for god adfærd en 
samværsregel, som handler om, hvordan vi taler til og 

Bestyrelsen bakker op om kampagnen 
Skolebestyrelsen har drøftet følgende: 

https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-faktaark-over-ikrafttraedelse-af-de-forskellige-initiativer.pdf
https://www.uvm.dk/-/media/filer/uvm/aktuelt/pdf24/mar/240320-faktaark-over-ikrafttraedelse-af-de-forskellige-initiativer.pdf


 

 
 

omgås hinanden. ”Jeg taler ordentligt til mine kammera-
ter og de voksne”. 
Det er i medarbejdergruppen et ønske om at sætte sær-
ligt fokus på dette på alle årgange i den kommende tid. 
Og gerne med involvering af skolebestyrelse og elevråd.  
Der ønskes en drøftelse af hvordan skolebestyrelsen kan 
spille en rolle i forbindelse med dette fokusområde.  
 

- Ældre elever som rollemodeller. Hvordan kan de ældre elever være med til 
på en positiv måde at påvirke de yngre. Kan venskabsklasseordningen bru-
ges? 

- Grænseoverskridende klip, som elever ser på nettet. Hvordan dæmmer vi op 
for den kultur? 

- Hvis skolen ikke opleves vigtig. Er man så mere ligeglad med skolens reg-
ler? 

- Inddragelse af forældre. Hvordan er det mest virkningsfuldt? Forældre med i 
skole, hvis der er problemer? Mere fokus på emner som handler om trivsel 
og samvær og normer for god adfærd på forældremøder. Gøre mere brug af 
at indkalde forældre til møder, når der er grænseoverskridende adfærd. Det 
kan være virkningsfuldt at grupper af elever og forældre mødes med klasse-
lærere, når der er udfordringer og elever overskrider regler og normer for 
god adfærd. 

- Vigtigt at der i alle klasser vedvarende er fokus på at drøfte hvad der er ac-
ceptabel og ønsket adfærd med afsæt i skolens normer for god adfærd.  
 

7. Anbefalinger om skærmbrug i skole (O)(D) 
Styrelsen for Undervisning og Kvalitet har offentliggjort 
anbefalinger om skærmbrug til grundskole og fritidstil-
bud. Anbefalingerne kommer på baggrund af børne- og 
undervisningsministerens ønske om en mere balanceret 
tilgang til digitale enheder i skole og fritid. 
Bilag 12 Følgebrev til skoleledelser og skolebestyrelser 
Bilag 13 Anbefalinger Skærmbrug i grundskolen 
 

Skolebestyrelsen har drøftet anbefalinger, som Styrelsen for Undervisning og kvalitet 
har udsendt. 
Skolen følger stort set anbefalingerne med de tiltag og rammer, der er besluttet for 
dette skoleår. 
Udfordringer i forbindelse med beslutning om at indføre mobilfri skole er drøftet. 
Det opleves som et stort problem, når elever ikke vil aflevere mobiltelefoner og bru-
ger dem i skoletiden, selvom de bliver bedt om at lade være. Det er nødvendigt at 
lærerne bruger en del tid på at håndhæve regler og følge op. 
Ift. at begrænse skærmtid stilles der fra bestyrelsens side spørgsmål ved om det er 
hensigtsmæssigt at elever ser Ultranyt, mens de spiser madpakker.  
En anbefaling går på at spærre adgangen til ikke-relevante hjemmesider.  
Dette spørgsmål drøftes på forvaltningsniveau. 
Der er tilfredshed med at der på skolen er stort fokus på at alle elever har aktive pau-
ser. Udeordning, gode legeområder, mobilfri skole, ordning med at elever på mel-
lemtrin og i udskoling kan benytte faciliteter i VFC i pauser er alle tiltag som under-
støtter dette.  
 

8. Skolebestyrelsesvalg (B) Skolebestyrelsen har forberedt valgmødet og håber på stort fremmøde. 
Invitation er udsendt.  



 

 
 

Der skal afholdes skolebestyrelsesvalg i 2024 (forskudt 
valg). Der er udsendt orientering til alle forældre om val-
get. Afholdelse af valgmøde finder sted den 23. april. 
Skolebestyrelsen forbereder valgmødet. 
 

 

9. Skoleåret 2024-2025 (B) 
Godkendelse af timefordelingsplan. 
Bilag 14 Timefordelingsplan Vorbasse Skole 2024-2025 
Bilag 15 Timetalsoversigt 2024-2025 
 

Timefordelingsplan er godkendt.  

10. Lejrskoler (D) 
Der afholdes lejrskole på 4. årgang med 2 overnatninger. 
Turen går til Vester Vedsted. Klasselærere deltager. 
Der afholdes lejrskole på 9. årgang med 4 overnatninger. 
2 lærere fra klasseteamet deltager. Lejrskoleturen går til 
København. 
Der ønskes en drøftelse af om skolen fremadrettet skal 
prioritere at bruge samme antal timer og samme øko-
nomi til dette.  
Styrelsesvedtægten for skolerne i Billund Kommune fore-
skriver følgende vedrørende lejrskole: 
Den enkelte elev skal i løbet af skolegang 0.-9. årgang 
have et lejrskoleophold. Der kan opkræves forældrebeta-
ling i henhold til ministeriets ”Vejledning om ekskursioner 
og skolerejser mv. i folkeskolen”. Der udarbejdes på den 
enkelte skole principper for lejrskoler, skolerejser og eks-
kursioner. 
Skolens principper for ekskursioner og lejrskoler: 
https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasse-
skole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip-
per%20for%20ekskursioner%20og%20lejrskoler.pdf 

 

Skolebestyrelsen går ind for, at der forsat afvikles lejrskoler for 4. og 9. årgang. Hvis 
der skal spares timer, anbefaler bestyrelsen, at der ses på antallet af overnatninger.  
Lejrskoleture kan evt. afvikles med et færre antal overnatninger.  
I kommende skoleår er lejrskoletur for 9. klasse planlagt og bestilt. Den tur afvikles 
som tidligere år.  
Angående lejrtur for 4. klasse er antal overnatninger ikke besluttet endnu. Denne tur 
ligger i foråret 2025. 

11. Eventuelt (O) 
 
 

- 

https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasseskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20ekskursioner%20og%20lejrskoler.pdf
https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasseskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20ekskursioner%20og%20lejrskoler.pdf
https://vorbasseskole.aula.dk/sites/vorbasseskole.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Principper%20for%20ekskursioner%20og%20lejrskoler.pdf
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